

L'HONORABLE PATRICK BRAZEAU
SÉNATEUR – QUÉBEC



THE HONOURABLE PATRICK BRAZEAU
SENATOR – QUEBEC

SÉNAT | SENATE
CANADA

May 9, 2023

National Director Anne McGrath
New Democratic Party of Canada
300 - 279 Laurier West
Ottawa, Ontario K1P 5J9

Dear Ms. McGrath:

I am writing to you today to express my concerns regarding the lack of awareness among Canadians about the direct link between alcohol consumption and cancer. The evidence is indisputable that alcohol is a class one carcinogen, causing at least 7 fatal cancers. Despite this fact, 80% of Canadians consume alcohol regularly, yet only 1 in 4 are aware of its cancer-causing properties. This is largely due to the powerful and well-financed alcohol lobby that has successfully kept Canadians in the dark about the risks associated with alcohol consumption.

To address this issue, I have introduced Bill S-254 (<https://www.parl.ca/legisinfo/en/bill/44-1/s-254>), which mandates the honest labeling of alcoholic beverages. This bill is about the health of Canadians and their right to know about the risks associated with alcohol consumption so that they can make better-informed decisions about their health.

I want to emphasize that my bill is not about the social impacts of alcohol, or the costs associated with them, but rather about ensuring that Canadians are fully informed about the risks associated with alcohol consumption. I believe that this is a serious issue that requires immediate attention from elected politicians for the benefit of Canadians, not the alcohol industry, which has been given too much leeway for far too long.

I would like to know your party's position on honest labeling and your plans regarding alcohol policy in general. I appreciate your time and look forward to hearing from you soon.

Sincerely,

A handwritten signature in blue ink, consisting of a large, stylized 'P' followed by a horizontal line and a vertical line.

CC: Canadian Cancer Society
Canadian Public Health Association
Timiskaming Drug & Alcohol Strategy Steering Committee
Peterborough Public Health
Middlesex-London Health Unit
Association of Local Public Health Agencies
Ontario Public Health Association
Simcoe Muskoka District Health Unit
Canadian Alcohol Use Disorder Society
Queens Community Health Board
Toronto Public Health
Fraser Health
Southeastern Community Health Board
Dartmouth Community Health Board
Durham Region Health Department
Vancouver Coastal Health

Le 9 mai 2023

Madame Anne McGrath,
Directrice nationale du Nouveau Parti démocratique du Canada,
300-279, rue Laurier Ouest,
Ottawa (Ontario) K1P 5J9

Chère Madame McGrath,

Je vous écris aujourd'hui pour exprimer mes préoccupations concernant le manque de sensibilisation des Canadiens au lien direct entre la consommation d'alcool et le cancer. Les preuves sont indéniables que l'alcool est un cancérigène de classe un, causant au moins 7 cancers mortels. Malgré ce fait, 80 % des Canadiens consomment régulièrement de l'alcool, mais seulement 1 sur 4 sont conscients de ses propriétés cancérigènes. Cela est largement dû au puissant et bien financé lobby de l'alcool qui a réussi à maintenir les Canadiens dans l'ignorance des risques associés à la consommation d'alcool.

Pour aborder ce problème, j'ai présenté le projet de loi S-254, (<https://www.parl.ca/legisinfo/fr/projet-de-loi/44-1/s-254>) qui exige l'étiquetage honnête des boissons alcoolisées. Ce projet de loi concerne la santé des Canadiens et leur droit de connaître les risques associés à la consommation d'alcool afin qu'ils puissent prendre des décisions plus éclairées sur leur santé.

L'HONORABLE PATRICK BRAZEAU
SÉNATEUR - QUÉBEC



THE HONOURABLE PATRICK BRAZEAU
SENATOR - QUEBEC

SÉNAT | SENATE
CANADA

Je tiens à souligner que mon projet de loi ne concerne pas les impacts sociaux de l'alcool ou les coûts qui y sont associés, mais plutôt à veiller à ce que les Canadiens soient pleinement informés des risques associés à la consommation d'alcool. Je crois que c'est un problème grave qui nécessite une attention immédiate de la part des politiciens élus pour le bénéfice des Canadiens, et non de l'industrie de l'alcool, qui a été trop tolérée pendant trop longtemps.

Je voudrais connaître la position de votre parti sur l'étiquetage honnête et vos projets en matière de politique de l'alcool en général. Je vous remercie de votre temps et j'attends votre réponse avec impatience.

Sincèrement,

CC : Société canadienne du cancer
Association Canadienne de Santé publique
Stratégie contre les drogues et l'alcool du Timiskaming (SDAT)
Santé publique de Peterborough
Bureau de Santé Middlesex-London
Association des agences de santé publique locales
L'Association pour la santé publique de l'Ontario
Unité de santé du district de Simcoe Muskoka
Société canadienne des troubles liés à l'utilisation d'alcool
Conseil de santé communautaire de Queens
Santé publique Toronto
Santé Fraser
Conseil de santé communautaire du Sud-Est
Conseil de santé communautaire de Dartmouth
Département de santé de la région de Durham
Santé côtière de Vancouver